
PREJELI SMO PISMO

Razmišljanje o zboru krajanov
Preden setn se pripravil k pisanju tega pisma, nisem

vedel, kako naj ga naslovim. Povod temu pa je vabilo na
zbor kajanov KS Polhov Gradec in sam zbor.

Približno 6 let že živim v tem prelepem kraju in v teh
letih sem dodobra spoznal tukaj živeče ljudi, njihove
navade ali kakor bi lahko to poimenoval tudi lokalno
folkloro.

Zaključek teh opažanj je, da ljudje na sploSno niso
zadovoljni z lokalno upravo. Razlog temu je določena
otopelost ali nezmožnost absorbiranja novitet in napred-
ka v svojem okolju, to pa zaradi neke vrste ljubosumja ali
pa zaradi bojazni, da bi z novitetami izgubili del sebe.

Vsak napredek seveda ruši nekatera stara načela (ne-
pisana lokalna pravila, ki so morda v teh krajih veljala),
zaradi le-teh pa so ludjc zašli v neke vrste otopelost. ker
prekoračitev teh pravil pomeni prekoračitev nekega rubi-
kona...

Dragi sokrajani, sprašujem se, ie je res potrebno izvo-
liti novo vodstvo, če dobro vemo, da nas v kratkem času
doleti nova ureditev in nova organiziranost, popolnoma
drugačna od sedanje, katero pa hoiei ali nočeS, mora
pripraviti staro ali pa novo vodstvo. Zato ne vidim nobe-
nega smisla voliti novo vodstvo, ker v tem kratkem času,
ki je ostal, ne morejo narediti ni£ novega, razen organizi-
rati volitve, kar pa je bilo dolžno storiti tudi staro vod-
stvo, edino le, če nima novo vodstvo tesa »za bregom«.
Iz njihovega vabila pa ni videti popolnoma riii takega,
kar bi v teh nekaj mesecih, kolikor jib je še ostalo do
volitev in sprememb v upravi našega kraja, lahko bistve-
no vplivalo na naše življenje v njem.

Edina njihova ustvarjalna poteza je ruSenje starega
vodstva, njihov nadaljnji program pa je nejasen.

Prvo strah vzbujajoče vprašanje se mi postavlja že pri
vabilu, ki ga je pripravila MLADA generacija krajanov
KS, sescavljena iz somišljcnikov VSEH generacij, ki ima-
jo, kot navajajo, TOLIKO poguma in samozavesti, da so
pripravljeni vzeti (samo) SVOJO usodo v LASTNE
roke.

Njihova organiziranost naj ne bi imela nikakršnega
strankarskega ozadja, morda pa ima kakšno »nestrankar-
sko« ozadje, morda temelji izključno na želji po povzdi-
govanju samega sebe.

»Sapa«, ki jo potrebujejo NJIHOVA jadra razvoja, pa
je nič drugega, kot samo njihova izvolilev.

Da živijo v kraju, »kjer se nič ne dogaja«, so krivi
deioma tudi sami. Ker, ie bi zbrali sami dovolj SAPE že
prej, bi tudi organizirali kakšno »dogajanje«, kar pa iz
vabila in iz samega zbora krajanov ni opaziti, niti niso
predstavili, kakšna »dogajanja« v prihodnosti.

VpraSanje pa se mi postavlja tudi o prisiljenih Ljub-
ljančanih, KI MORAJO iti skozi naž kraj.

Citiram: »Popotniki se ne zavedajo, da hodijo skozi
bogato kulturno dediSčino posvetne in ccrkvene zgodovi-
ne. Želimo obuditi spomin na dogodke v zgodovini naših
pradedov (navajanjc nekaterih zgodovinskih dogodkov).

Ne želimo pozabiti dogodkov, ki se jih je bližnja zgo-
dovina sramovala, kot da jih ni bilo.« Konec citata.

Kako naj popotnike seznamimo o zgodovinskih dej-
stvih, ie jih nismo pripravljeni sprejeti.

Iniciativni odbor in krajane hočem spomniti na prosla-
vo 7.7.R Slovenije, (ki so tudi del naše zgodovine in
zgodovine tega kraja). Prisoten je bil celo predsednik
predsedstva naše mlade države Milan Kučan in pa veliko
število vabljenih iz cele Slovenije. Vsak ofi njih bi bil
lahko potencialni obiskovalec naših krajev, če jim ne bi
izkazali dobrodošlice z letaki zavračanja in zaničevanja.

Na zboru krajanov KS Polhov Gradec se je s strani
Iniciativnega odbora porodila ideja o finančni reviziji
poslovanja starega vodstva. Strinjam se, da je treba stare
stvari razčistiti, ker je preveč govorjenja o nepravilnostih
in nečistosti. Toda to govorjenje je potekalo vedno drug-
je, nikoli pa tam. kjer bi to bilo potrebno.

Naj nri krajani ne zamerijo, ko predlagam, da se
revizija potem opravi tako v sami KS kot tudi v vseh
podorganih in društvih, kot so KUD-folklorna skupina,
staro in novo turistično društvo, balinarsko društvo, če-
belarsko društvo in mogoie tudi gasilsko društvo itd.
Šele po taki reviziji bi potem lahko novo vodstvo in
Polhov Gradec zaživel brez (eventualnih) grehov prete-
klosti. (Vprašanje, ki se mi postavlja, pa je, ali je taka
revizija sploh potrebna?)

S trditvami, da staro vodstvo ni naredilo nič, pa se tudi
ne morem stnnjati, kajti od takrat, ko sem se v ta kraj
naselil, pa do danes, se je marsikaj spremenilo: asfaltira-
no je kar nekaj cest, poskrbeli so za javno razsvetljavo,
obnovljen je vodovod, obnavlja se graiiina in grajski
park itd. Zgolj slučajnosti teh sprememb tudi ne morcm
pripisati, ker za vsako spremembo tiči nekdo in njegovo
delo.

Na samem zboru se je postavilo tudi vprašanje legitim-
nosti novega vodstva oz. odstavitvi starega. Za to obsta-
jajo pisani zakoni, ki si jih nekateri tolmačijo po svoje,
ampak v to se ne bi spuŠčal, ker za to obstajajo uradi in
določene institudjc, ki bodo pravilnosti ali nepravilnosti
le-tega dogodka ugotovili.

Citiram vabilo: »Dobro se zavedamo, da nam razmer
v kraju ne bo reševal nihče od »zgoraj«. Konec citata.

Moje vpraSanje: kdaj jih pa je?
Citiram: »Edino, kar je za nas v tem trenutku po-

membno, je to, da vetina krajanov na zboru POTRDI,
da hoče spremembe.« Konec citata.

Moje osebno mnenje pa je, da jc vetina krajanov
potrdila. da hočejo spremembe, verjetno pa ne novih
ljudi za »nekaj dni«.

Na koncu ie razlog mojega pisanja. S tem ne bi rad
koga užalil ali se komu zameril, ampak sem se samo
vprašal za svojo usodo in za usodo svojih otrok. ker,
ponavljam, ne morem zaupati vodstvu brez programa
(ker mu kasneje tudi nimam kaj otitati) in sestavljanki
somišjenikov, ki so pripravljeni poskrbeti samo zase.
S spoštovanjem,

MATJAŽ VIRTIČ
Polhov Gradec 28 a


